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PROTOKÓŁ XVIII/11 

z  XVIII  sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego 

kadencji 2010-2014 

w dniu 28 grudnia 2011 roku 

Sala Kolumnowa w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Lubuskiego 

w Zielonej Górze 

 

 

Do punktu 1. 

Otwarcie obrad XVIII zwyczajnej sesji Sejmiku. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo. 

Otwieram XVIII zwyczajną sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010 – 2014.  

Serdecznie witam uczestniczących w dzisiejszej sesji: 

Radnych Województwa Lubuskiego oraz Zarząd Województwa Lubuskiego z Marszałkiem 

Województwa Panią Elżbietą Polak na czele. 

W imieniu Radnych, Zarządu i własnym witam Parlamentarzystów Województwa Lubuskiego tj:  

Pana Senatora Stanisława Iwana; 

Witamy Pana Posła Bogusława Wontora. 

Witamy Pana Posła Macieja Mroczka.  

Witamy Panią Jolantę Fedak Prezesa Lubuskiego Polskiego Stronnictwa Ludowego. 

Witamy Pana Prezydenta Zielonej Góry Janusza Kubickiego. 

Witamy Panią Brygidę Grzybowicz Przedstawicielkę Wojewody Lubuskiego. 

Chciałbym powitać wszystkich wójtów, burmistrzów, prezydentów i osoby, które zechciały przyjść na 

sesję.  

Witam przedstawicieli jednostek samorządu województwa, administracji samorządowej i rządowej.  

Witam dyrektorów Urzędu Marszałkowskiego.  

Witam przedstawicieli prasy, radia i telewizji Województwa Lubuskiego. 
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Szanowni Państwo. Dzisiejsza sesja jest ostatnią sesją w tym roku. Przystępujemy do merytorycznej 

części dzisiejszej sesji Sejmiku. Na podstawie listy obecności stwierdzam, że na stan 29 Radnych 

Województwa Lubuskiego na sesji obecnych jest 23 Radnych dotychczas, wobec czego Sejmik władny 

jest do podejmowania prawomocnych decyzji. 

Szanowni Państwo. Przypominam, że głosujemy poprzez naciśnięcie wybranego przez Państwa 

przycisku na urządzeniu do głosowania, a głos jest oddany, gdy lampka przy słowie „głosuj” zgaśnie. 

Proszę o kontrolowanie podczas sesji, czy świeci się lampka informująca nas, że urządzenie jest 

aktywne i przypominam, by głosowania za pomocą urządzeń odbywały się przy stole obrad. Nauczeni 

doświadczeniem, proszę od razu o to, że jeżeli cokolwiek tylko będzie nie tak z głosowaniem,  

o powiedzenie tutaj, natomiast pracowników Biura Sejmiku, uczulam również na tą sytuację.  

Witamy Panią Poseł Bożennę Bukiewicz, Przewodniczącą Lubuskiej Platformy Obywatelskiej.  

Szanowni Państwo. Przystępujemy do punktu 2.  

 

Lista obecności Radnych Sejmiku Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Do punktu 2. 

Uchwalenie porządku obrad XVIII Sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Uchwalenie porządku obrad 

XVIII Sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. Panie i Panowie Radni, projekt porządku obrad 

otrzymaliście Państwo wraz z zaproszeniem na sesję. W związku ze złożoną 27 grudnia br. rezygnacją 

z pełnienia funkcji Członka Zarządu Województwa Lubuskiego przez Pana Tomasza Gierczaka, 

proponuje rozszerzenie porządku obrad o punkt 3a tj. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji 

zwolnienia z pełnienia funkcji Członka Zarządu Województwa Lubuskiego – druk nr 170. Jednocześnie 

proponuje rozszerzenie porządku obrad o punkt 3b tj. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Członka 

Zarządu Województwa Lubuskiego – druk nr 171. Proszę bardzo. Pan Radny Kazimierz Pańtak.  

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam bardzo, ale nie może 

być tak, żeby o fakcie, oczywiście odwołanie jest sprawą wewnętrzną Platformy, Pani Marszałek ma 

prawo sobie powołać, ale my nie możemy się z prasy dowiadywać. Teraz pędziłem na sesję, w radiu 

mówili, że planuje się. Co się stało, by tak nagle to zmieniać? Mamy czas, żeby znów nie było wyboru 

jakiego, przepraszam, chciałem powiedzieć pistoleta, ale mi się chciało wyrwać. Musimy wiedzieć, co to 

jest za człowiek. Uważam, że powinniśmy wprowadzić nową, świecką tradycję, że w takiej sytuacji 
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powinny, sprawy, które nadzorują, powinny stanąć na komisji ten człowiek, przedstawić się byśmy mogli 

rozsądnie podpowiedzieć Pani Marszałek, kogo ma wziąć sobie do pomocy. Bo, nie wiem, chodzi tu 

jakieś nazwisko, oprócz tego, że przynależy do Platformy, nie słyszałem o jakiś innych jego cechach 

tego kandydata. Przepraszam, takie sprawy. Dlatego uważam, że co do pierwszego punktu absolutnie, 

jeżeli Pani Marszałek chce, proszę bardzo, możemy. Natomiast do drugiego, nic się nie stanie, kiedy 

dokonamy tego na następnej sesji. No co, chodzi o to, żeby reprezentował gdzieś tam na sylwestrze, 

żeby jakieś tutaj, czy na spotkaniach noworocznych. Uważam, że jest to bardzo poważna decyzja  

i przepraszam bardzo, jednocześnie przypominam, żeby zmienić porządek obrad trzeba, musi za tym 

głosować 16 Radnych. Dziękuje bardzo.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuje bardzo, Panie 

Radny. Ponadto informuję, że na stronie internetowej www.sejmik.lubuskie.pl dostępna jest druga 

wersja projektów uchwał w sprawie: dokonania zmian uchwały budżetowej województwa lubuskiego na 

2011 rok – druk nr 165; dokonania zmian wieloletniej prognozy finansowej województwa lubuskiego na 

lata 2011 – 2024 – druk nr 166. Odpowiadając Panu Radnemu Pańtakowi, może, ponieważ pozwoliłem 

zabrać Panu głos w tej części. Muszę powiedzieć, że dziwi mnie taka wypowiedź, ponieważ Zarząd 

Województwa musi funkcjonować w sposób sprawny. Mamy 30 dni na powołanie nowego Członka 

Zarządu, z drugiej strony, chyba nie było nigdy tak, że Członkowie Zarządu powoływali inni, byli 

reprezentowani na Komisjach Sejmiku. Jednocześnie Pan Tomasz Gierczak dokonał samodzielnej 

decyzji rezygnując z zajmowanego stanowiska. Żeby Zarząd funkcjonował w sposób sprawny, tutaj też 

jest apel do Szefów Klubów, wszystkich Klubów, że musimy zapewnić wybór w sposób jak najszybszy 

zgodnie oczywiście ze Statutem. Proszę.   

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam, wtrącę jedno zdanie. 

Sam Pan wiedział, że ustawodawca jako racjonalny ustawodawca przewidział na to 30 dni i nie musimy 

dzisiaj tego zrobić Panie Przewodniczący.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuje bardzo. Proszę 

Pan Przewodniczący Klubu Radnych, Pan Edward Fedko.  

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Panie Przewodniczący, Pani Marszałek, 

Wysoki Sejmiku. My rozumiemy, że Sejmik powinien powołać osobę, którą zarekomenduje Pani 

Marszałek. Bo Pani Marszałek jest Szefem Zarządu i zapewne chciałaby pracować z osobami, które 

będzie rekomendowała, to nie ulega żadnej wątpliwości. Natomiast czysta kultura polityczna, również 
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mówi o tym, że dobrze by było, aby kandydata przedstawić, no może nie na komisji. Myślę, że nic by się 

nie stało gdyby kluby mogły się spotkać z kandydatem. Porozmawiać, zapoznać się bliżej, poznać jego 

osiągnięcia dotychczasowe, jakie ma pojęcie o funkcjonowaniu samorządu. Stąd też myślę, że nikt się 

przecież nie będzie opierał, bo przecież koalicja funkcjonująca i tak ma większość. Natomiast czysta 

kultura, mówi o tym, aby właśnie taki przyjąć tok postępowania. Panie Przewodniczący, ja chciał bym 

uniknąć sytuacji z pierwszych sesji, gdzie w jednym dniu zwoływaliśmy 3 sesje. To było bardzo 

kontrowersyjne, ale myślę, też, że Pan Przewodniczący tą sytuację przemyślał i no nie doprowadzi do 

właśnie takiego momentu, gdzie znów będziemy szybko chcieli kolanami docisnąć pewne rozwiązania. 

Oczywiście mamy czas, spokojnie powinniśmy porozmawiać na ten temat. Natomiast proponowałbym 

żeby przed głosowaniem, szczególnie tego punktu dotyczącego powołania Członka Zarządu, poproszę 

jako Przewodniczący Klubu o 5 minut przerwy.    

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Jeszcze Pan Radny Paluch. 

Proszę.  

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Robert Paluch: No dobrze się stało, że Pan Marszałek 

Gierczak zachował się w sposób honorowy. Klub Prawa i Sprawiedliwości jeszcze kilkanaście dni temu, 

kilka tygodni temu oceniał bardzo surowo działalność Pana Gierczaka jako osobę odpowiedzialną za 

służę zdrowia w województwie lubuskim. I dobrze, że Pan Marszałek wyciągnął daleko idącą 

konsekwencje w stosunku do samego siebie. No nie mniej jednak, tutaj z kilkoma rzeczami pozwolę się 

nie zgodzić. Pierwszą rzeczą jeżeli chodzi o powołanie Zarządu, na to ustawodawca przewidział  

3 miesiące, a nie 30 dni. Ja Państwu przypomnę, że jeśli po 3 miesiącach tego nie zrobi, ja wiem, że 

nowego Zarządu oczywiście, jeśli po 3 miesiącach tego się nie zrobi to są powtórne wybory. W sytuacji, 

kiedy jest to w trakcie kadencji, taka rezygnacja powoduje to, czy odwołanie, że nie ma terminu 

powołania Członków Zarządu. Mieliśmy tu taki przykład. Państwu przypomnę, w sytuacji w 2008 roku, 

jak dobrze pamiętam, został odwołany Członek Zarządu Województwa Lubuskiego w tamtym czasie,  

i takie bezkrólewie, czyli 3 – 4 Członków Zarządu trwało ok. rok czasu i nic się nie stało. Przypomnę, że 

w tamtym czasie większość koalicyjna miała Platforma Obywatelska i Marszałek był również z Platformy 

Obywatelskiej, nic nie stało na przeszkodzie by to uzupełnić. Dzisiaj Państwo mówicie, że jest to jakiś 

błąd formalny i daleko idąca niekonsekwencja, nie zgodzę się z tym. Mamy na to więcej niż 30 dni, 

nawet możemy to na kilka miesięcy odłożyć, bo jeżeli mamy kolejnego psuja wpuścić do Zarządu, który 

będzie…  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja, proszę Panie Radny, 

używać innych określeń.  

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Robert Paluch: W taki czy w inny sposób. Ja myślę, że 

bardzo dosadnych określeń używam, a Pan dokładnie wie i kwestia pożyczki gorzowskiej 10 mln złotych 

wszystkim jest tutaj znana, bo na każdej sesji jest poruszana. Przychylam się tutaj do wniosku Sojuszu 

Lewicy Demokratycznej, żeby w pierwszym, ten punkt, który Pan proponował, czyli punkt  

z podpunktem „a” wprowadzić do porządku sesji 3a, a 3b przychylamy się, ażeby odpowiednio 

poczekać i przeprowadzić odpowiednią, że tak powiem, może nie rozmowę rekrutacyjną bo taką to 

powinien przede wszystkim Zarząd przeprowadzać. Ale poznać zamierzenia nowego Członka Zarządu  

i czy on branżowo będzie odpowiadał za Służbę Zdrowia, jak widzi rozwiązanie w krytycznej sytuacji, 

jeśli chodzi o służbę zdrowia w województwie lubuskim, przede wszystkim szpitala gorzowskiego. 

Dziękuje.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Jeżeli chodzi o wniosek 

Pana Przewodniczącego Edwarda Fedko, to Pan kandydat na Członka Zarządu, był już przedstawiany 

Klubie Radnych PO i PSL, ale uważam, że powinniśmy przyjąć propozycję Pana Przewodniczącego 

Klubu Radnych SLD i teraz może ogłosimy przerwę i proponuje spotkanie u mnie w gabinecie, 

Prezydium oraz Przewodniczących Klubów Radnych na krótką rozmowę. Następnie tam wyjaśnimy 

sobie niektóre kwestie. Pani Marszałek.  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Oczywiście, Panie Przewodniczący, Pan tu 

rządzi. Proszę Państwa temat ochrony zdrowia jest jakoś tak zamiatany pod dywan w ostatnim czasie. 

Nie odbyła się debata, nie macie Państwo pytań, gdy składamy informacje do ochrony zdrowia, a to 

właśnie Członek Zarządu, którego dzisiaj chcę rekomendować na to stanowisko, między innymi będzie 

odpowiadał za ochronę zdrowia. Nie ma większego problemu w województwie lubuskim jak szpital  

w Gorzowie. Jesteśmy pod koniec roku, nie są podpisane jeszcze wszystkie kontrakty. Jutro się odbędą 

ostatnie negocjacje, to jest taki czas, że pracujemy do północy, żeby zadbać o przyszłość,  

o plany finansowe naszych szpitali wojewódzkich. Bardzo jest mi potrzebny w tym czasie Członek 

Zarządu, kompetentny, który będzie również negocjował kontrakty. Nie wyobrażam sobie tego, żeby  

w ciągu 3 miesięcy, tak jak Pan Radny proponuje, skoro jest taki termin ustawowy, pracować bez jednej 

osoby w Zarządzie, która odpowiada za tak ważne sprawy. Oczywiście zgadzam się z Radnymi, że tą 

osobę należy przedstawić i to dzisiaj uczynię. Osoba jest rekomendowana przez Klub Platformy 

Obywatelskiej i naszego koalicjanta PSL. W przerwie również możemy przedstawić kandydata, który 
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jest gotowy udzielić Państwu wszelkich informacji, przedstawić również koncepcję. Myślę, że dobrze się 

zastanowiliśmy nad tym, żeby to była osoba taka, która spełni nasze oczekiwania, a przede wszystkim 

podoła tym trudnym problemom, które staną przed nim, a stoją też przed nami wszystkimi, przed całym 

Sejmikiem. Nie można zwlekać z takimi decyzjami, ponieważ każdego dnia w zakresie ochrony zdrowia 

są potrzebne konkretne działania. W tym tygodniu przekazanie dyrekcji szpitala  

w Gorzowie. Powierzenie obowiązków nowemu dyrektorowi, przeprowadzenie postępowania 

konkursowego, to jest tylko jedno zagadnienie, o którym w tej chwili mówię. Dlatego między innymi, 

bardzo Państwa proszę dzisiaj o nieodkładanie tego tematu i podjęcie dzisiaj decyzji. Dziękuje.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuje bardzo. Proszę 

bardzo, na wniosek Pana Edwarda Fedki zapraszam do mnie. Ogłaszam 15 minut przerwy. Dziękuje.  

Szanowni Państwo, zapraszam do stołu obrad.  

Doszliśmy do punktu 3. Czy mają Państwo Radni uwagi do proponowanego porządku obrad dzisiejszej 

sesji?  Wobec tej sytuacji, która miała miejsce i rozmów tutaj z szefami Klubów, ja wycofuje podpunkt 

zaproponowany 3b dotyczący podjęcia uchwały w sprawie wyboru Członka Zarządu Województwa 

Lubuskiego – druk nr 171. Za tym mamy projekt rozszerzenia porządku obrad o punkt 3a tj. w związku 

ze złożoną w dniu 27 grudnia br. rezygnacji z pełnienia funkcji Członka Zarządu Województwa 

Lubuskiego Pana Tomasza Gierczaka. Proponuje rozszerzenie porządku obrad o punkt 3a tj. podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji zwolnienia z pełnienia funkcji Członka Zarządu Województwa 

Lubuskiego – druk nr 170. Czy mają Państwo pytania do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę.  

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Dziękuje bardzo. Zwyciężył rozsądek, 

gratuluje decydentom Panie Przewodniczący.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuje bardzo. Spotkanie 

Szefów Klubów i Prezydium było bardzo owocne Panie Radny. Wobec tego przystępujemy do 

głosowania. 

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Tylko w kwestii formalnej prosiłbym, 

może, żeby jednak ktoś sprawdzał, czy liczył głosy przy podnoszeniu ręki, ponieważ ja ostatnio 

poprosiłem o wydruk.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Tak wiem o tym. 
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Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Edward Fedko: I się okazuje, że no niestety… 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Nasz system jest nieco 

zawodny, ale może być Pan pewien, że przeliczę liczbę radnych.  

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Dziękuje.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę tylko wysoko 

trzymać rękę. Dobrze, może przeliczę ilość Radnych. Dobrze, Szanowni Państwo, stwierdzam, że na 

sali jest 24 Radnych przy stole, nie wiem kto jest jeszcze poza stołem. Szanowni Państwo, kto  

z Państwa Radnych jest za rozszerzeniem porządku obrad punktu 3a, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 24, wstrzymało się 0, przeciw 0. 

Czyli tylu, ilu siedzi akurat za stołami. Stwierdzam, że w wyniku dzisiejszej sesji, porządek obrad został 

rozszerzony o punkt 3a.  

Poddaje całość porządku obrad pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem porządku obraz z rozszerzonym 

punktem 3a, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 24, wstrzymało się 0, przeciw 0. 

 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został przyjęty. Dziękuje bardzo. 

Proponuje szybko i sprawnie przejść do dalszych punktów. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Do punktu 3. 

Podjęcie uchwały w sprawie obsadzenia mandatu radnego Województwa Lubuskiego – druk nr 167. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Podjęcie uchwały w sprawie 

obsadzenia mandatu radnego Województwa Lubuskiego – druk nr 167. Szanowni Państwo, przypominam, 

że podczas XVII Sesji Sejmiku została podjęta uchwała w sprawie wygaśnięcia mandatu Radnego Pana 

Marcina Artura Jabłońskiego, wskutek zrzeczenia się mandatu zgodnie z art. 194 ust. 1 ordynacji wyborczej 

do rad gminy, rad powiatów i sejmików województw. Po stwierdzeniu wygaśnięcia mandatu radnego, 
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właściwa rada podejmuje na następnej  sesji uchwałę o wstąpieniu na jego miejsce kandydata z tej samej 

listy, który w wyborach uzyskał kolejno największą liczbę głosów, a nie utracił prawa wybieralności. Ponieważ  

w okręgu wyborczym nr 2 z listy nr 4 Komitetu Wyborczego Platforma Obywatelska RP,  kolejno największą 

liczbę głosów w wyborach otrzymał Pan Bogusław Michał Zaborowski, który nie zrzekł się prawa do mandatu 

za tym podjęciem uchwały jest uzasadnione. Czy ktoś z Państwa Radnych ma uwagi do zaproponowanej 

uchwały? Nie widzę. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Wobec tego przystępujemy do głosowania projektu uchwały w sprawie obsadzenia mandatu radnego 

Województwa Lubuskiego – druk nr 167. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto z Państwa Radnych jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto z Państwa Radnych się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 24,  wstrzymało się 0, przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 

Uchwała Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 19 grudnia 2011 roku w sprawie obsadzenia mandatu 

radnego Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Pana Radnego Bogusława Zaborowskiego, nie musimy przedstawiać. Witamy. Tak się składa, że Pan 

Zaborowski uzyskał trzeci wynik na liście. Generalnie rzecz biorąc należy powiedzieć, że był już Radnym 

kadencji 2006 – 2010. Teraz przystąpimy do ślubowania Pana Radnego. Proszę o powstanie. Proszę Pana 

Radnego o powstanie i odczytanie Roty Ślubowania. 

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Bogusław Zaborowski: Uroczyście ślubuję, rzetelnie  

i sumiennie wykonywać obowiązki wobec Narodu Polskiego. Strzec suwerenności interesów Państwa 

Polskiego. Czynić wszystko dla pomyślności Ojczyzny, Wspólnoty Samorządowej Województwa i dobra 

obywateli. Przestrzegać Konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej Polskiej. Tak mi dopomóż Bóg.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuje bardzo. Od tej chwili 

może Pan wykonywać obowiązki wynikające z mandatu Radnego Województwa Lubuskiego. Dziękuję.  

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Bogusław Zaborowski: Dziękuje.  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo,  mamy 25 

Radnych na sali teraz. Proszę sprawdzić sprzęt elektroniczny nowego  Pana Radnego. Przystępujemy do 

punktu 3a.  

 

Do punktu 3a. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji zwolnienia z pełnienia funkcji Członka Zarządu 

Województwa Lubuskiego – druk nr 170. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Podjęcie uchwały w sprawie 

przyjęcia rezygnacji zwolnienia z pełnienia funkcji Członka Zarządu Województwa Lubuskiego – druk nr 170. 

Szanowni Państwo, Pan Tomasz Gierczak złożył na ręce Marszałka Województwa Lubuskiego rezygnację  

z członkowstwa w Zarządzie Województwa Lubuskiego zgodnie z art. 40 ust. 1 ustawy o samorządzie 

województwa, Sejmik podejmuję uchwałę o przyjęciu rezygnacji zwolnienia z pełnienia funkcji Członka 

Zarządu. Stało się to wczoraj, była to taka nadzwyczajna sytuacja, nieplanowana. Czy ktoś z Państwa 

Radnych ma pytania? Nie widzę. Wobec braku pytań, proponuję uchwałę – druk nr 170 poddać pod 

głosowanie.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Kto jest za przyjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23, wstrzymało się 2, przeciw 0.  

Czyli stan się zgadza, 25 Radnych. Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Przyjmuje się rezygnację, ja ją odczytam, jest to druk nr 170. Pana Gierczaka z członkostwa w Zarządzie 

Województwa Lubuskiego zwalnia się z pełnienia obowiązku Członka Zarządu Województwa Lubuskiego. 

Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

 

Uchwała Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 28 grudnia 2011 roku w sprawie przyjęcia rezygnacji  

i zwolnienia z pełnienia obowiązków członka Zarządu Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu.  

Przystępujemy do punktu 4.  

 

Do punktu 4. 
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Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania komisji stałych, Komisji Rewizyjnej  

i Komisji Statutowej – druk nr 169. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Podjęcie uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie powołania komisji stałych, Komisji Rewizyjnej i Komisji Statutowej – druk nr 169. Jak 

wiecie Państwo, przyszedł nasz nowy Radny, Pan Bogusław Zaborowski. Musimy zmienić skład komisji  

i wyznaczyć Przewodniczącego Komisji Statutowej. Proszę bardzo, Pan Radny Kazimierz Pańtak. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam, a czy mogę dowiedzieć się 

dlaczego nie ma w Komisji Statutowej przedstawiciela Klubu SLD?  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Nie było zgłoszonej takiej 

propozycji.  

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: No, ale zmieniamy, to trzeba było się 

spytać może.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Czy jest jakaś propozycja na 

sali? Proszę bardzo.  

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Nie, nie. Ja dziękuje. W tej sytuacji się 

obraziłem, nie zgadzam się, ale Pawła Tymszana proponuje, młody chłopak, doświadczenie samorządowe.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Czyli? Jak rozumiem,  

Pan Przewodniczący Klubu zgłasza Pana Pawła Tymaszana do Komisji Statutowej. Przepraszam, 

rozumiem, że Pan Radny Pańtak popiera stanowisko Pana Edwarda Fedki i zgłasza również Pana 

Tymszana do Komisji.  

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Zgłaszamy go wspólnie wszyscy.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Tak. Proponuję, wszyscy mamy 

uchwałę przed sobą. Na czerwono zostały zaznaczone osoby, które są. Mamy również tylko do Komisji 
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Statutowej zgłoszenie Pana Radnego Pawła Tymszana. Proszę o uzupełnienie sobie tego zapisu i uchwała 

rozszerzona o wniosek Przewodniczącego Klubu Radnych SLD, czyli do Komisji Statutowej o dopisanie 

Pana Pawła Tymszana poddaję pod głosowanie.  

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Chciałem zapytać, czy Pan się zgadza na to? 

Bo nie słyszałem.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ale ja już słyszałem, że Pan się 

zgadza. Dobrze, wobec tego uzupełniony projekt uchwały – druk nr 169, uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie powołania komisji stałych, Komisji Rewizyjnej i Komisji Statutowej, poddaję pod głosowanie. Kto 

jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 25, wstrzymało się 0, przeciw 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 

Uchwała Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 28 grudnia 2011 roku zmieniająca uchwałę w sprawie 

powołania komisji stałych, Komisji Rewizyjnej i Komisji Statutowej stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Przystępujemy do punktu 5.  

 

Do punktu 5 

 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia Ogólnego 

Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej – druk nr 168. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Wontor: Na podstawie art. 11 

ust. 2 ustawy z dnia 7 kwietnia 1989 roku Prawo o stowarzyszeniach oraz paragrafu 13 ust. 1 statutu 

Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej delegatami Województwa Lubuskiego do Związku 

Województw Rzeczypospolitej Polskiej są: Marszałek Województwa Lubuskiego, Przewodniczący 

Sejmiku ora  2 radnych wybranych przez Sejmik Województwa Lubuskiego. W związku z wygaśnięciem 

mandatu Radnego Pana Marcina Jabłońskiego, który uchwałą Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 

20 grudnia 2011 roku został wybrany delegatem województwa lubuskiego w Zgromadzeniu Ogólnym 
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Związku Województw RP proponuję by delegatem w jego miejsce został Radny Ireneusz Ganczar.     

Czy Pan Radny Ireneusz Ganczar wyraża zgodę by zostać delegatem? 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar: Tak, wyrażam zgodę.         

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Wontor: Czy do projektu uchwały 

są jakieś pytania? Nie widzę. Wobec tego poddaję pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia Ogólnego Związku Województw 

Rzeczypospolitej Polskiej – druk nr 168. Kto jest za podjęciem uchwały proszę podnieść rękę i nacisnąć 

zielony przycisk „T”? Kto jest przeciwny proszę podnieść rękę i nacisnąć czerwony przycisk „N”? Kto się 

wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć niebieski przycisk „?”? 

Za  24, wstrzymało się 0, przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia Ogólnego Związku 

Województw Rzeczypospolitej Polskiej stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar: Panie Przewodniczący chciałem w 

tym momencie podziękować wszystkim Radnym za zaufanie. Myślę, że będę godnie reprezentował 

Sejmik Województwa Lubuskiego.   

 

Do punktu 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 

2011 rok – druk nr 165 wersja 2.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Skarbnik 

Józefę Chalecką. Proszę bardzo czy są wystąpienia klubowe.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 



13 
 

Nie widzę, proszę wiceprzewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów Panią Radną Bożenę Osińską  

o przedstawienie opinii.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożena Osińska: Opinia pozytywna.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo czy są 

pytania, nie widzę. Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec 

braku uwag projekt uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego 

na 2011 rok – druk nr 165 wersja 2 poddaję pod głosowanie: Kto jest za podjęciem uchwały proszę 

podnieść rękę i nacisnąć zielony przycisk „T”? Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć 

czerwony przycisk „N”? Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć niebieski przycisk „?”? 

Za 24, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 28 grudnia 2011 roku w sprawie dokonania zmian 

uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2011 rok stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy tutaj wniosek Pani 

Marszałek Elżbiety Polak. Na wniosek Zarządu, proponuję 10 minut przerwy ponieważ Zarząd musi 

jeszcze usiąść i debatować na temat następnej uchwały. Dziękuję bardzo. Proszę członków Komisji 

Budżetu i Finansów do sali 108.    

 

Do punktu 7. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Województwa Lubuskiego 

na lata 2011-2024  – druk nr 166 wersja 3. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Skarbnik. Czy 

są pytania, odbyła się w przerwie Komisja Budżetu i Finansów.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Nie widzę pytań proszę Panią wiceprzewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów Panią Radną Bożenę 

Osińską o przedstawienie opinii Komisji. 



14 
 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożena Osińska: Opinia Komisji pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 a do protokołu. 

 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo, wobec 

braku pytań i uwag projekt uchwały w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Województwa 

Lubuskiego na lata 2011-2024 – druk nr 166 wersja 3 poddaję pod głosowanie: Kto jest za podjęciem 

uchwały proszę podnieść rękę i nacisnąć zielony przycisk „T”? Kto jest przeciw proszę podnieść rękę  

i nacisnąć czerwony przycisk „N”? Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć niebieski przycisk 

„?”? 

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 28 grudnia 2011 roku  w sprawie dokonania zmian 

Wieloletniej Prognozy Województwa Lubuskiego na lata 2011 – 2024 stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu.  

 

Do punktu 8. 

Sprawy różne. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo Radni 

mam informację,  otóż zwołuję XIX Sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego na 5 stycznia 2012 r. na 

godz. 15,00. Mam nadzieję, że wszyscy otrzymali powiadomienia. Radnych których tutaj nie ma również 

zadzwoniliśmy do nich także proszę o przybycie wszystkich radnych na godz. 15:00 w dniu 5 stycznia. 

Proszę  Pan Radny Tymszan.   

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Paweł Tymszan: Panie Przewodniczący nie dałoby rady 

na wcześniejszą godzinę, jest weekend wolny może radni będą planowali wyjazdy, 15:00 godzina. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę Pan Radny Pańtak.  
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Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Ja Panie Przewodniczący mówię to, 

aby odnotowano w protokole, że trzeba wybierać posłów po raz pierwszy nowych, to proszę, nowy, to 

pracowity siedzi do końca, a stare wygi wszystkie poszły przed przerwą. Dziękuję.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję Panie Radny za 

ten głos. Szanowni Państwo nie widzę innych pytań, wniosków. Czy Pan poseł Mroczek chciałby zabrać 

głos? Dziękuję bardzo, że jest Pan z nami do końca również, we własnym imieniu i w imieniu Zarządu.  

Korzystając z okazji, chciałbym złożyć Szanownym Radnym, Pani Marszałek i Członkom Zarządu 

Województwa, zebranym gościom, posłom Panie pośle Mroczek, pracownikom Urzędu życzenia 

Wszystkiego Najlepszego w nadchodzącym 2012 roku. Zdrowia, szczęścia, realizacji marzeń i pogody 

ducha, a przede wszystkim zdrowia. Dziękuję bardzo przechodzimy do punktu 9. 

Do punktu 9. 

Zamknięcie obrad 18 sesji. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo, 

zamykam obrady 18 zwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010 – 2014. 

Dziękuję Radnym, zaproszonym gościom i wszystkim obecnym za udział w jej obradach. Dziękuję 

bardzo. 

 

 

Protokół sporządzili: 
Monika Rawska 
Anna Pulkowska 
Zbigniew Żbikowski 
Jacek Dobrowolski 

 
 
 

Obrady prowadził: 

PRZEWODNICZĄCY SEJMIKU 

 

Tomasz Możejko 

WICEPRZEWODNICZĄCY SEJMIKU 

 

Tomasz Wontor 

 


